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 HD سازی شبکه های استانی
 سال آینده به سرانجام می رسد

رئیس صدا و ســیما اعلام کرد، پایان سال ۱۴۰۴ 
با HD سازی شبکه های استانی هموطنان عزیز در 
سرتاسر کشور، تصویر رسانه استانی با کیفیت ارتقا 

یافته یا HD دریافت خواهند کرد.
پیمان جبلی در اختتامیه بیســت ویکمین اجلاس 
فناوری رسانه، ضمن قدردانی از زحمات همکاران 
در حوزه توسعه فناوری رسانه و با اشاره به فناوری 
تولید مجازی سریال »موسی کلیم الله )ع(« عنوان 
کرد: با طراحی و مدیریت فنی سازمان برای اولین 
بار در ایران، ســریال الف ویژه با استفاده از فناوری 
تولیــد مجــازی Virtual Production تولید 
می شــود. این طرح یکی از بزرگترین و منحصر به 
فرد ترین طرح های تولید با مدیریت هوشمند حوزه 
فنی ســازمان و بزرگترین اســتودیوی VFX آسیا 
برای فناوری تولید مجازی و پنجمین اســتودیوی 

بزرگ تولید مجازی جهان به شمار می رود.
رئیس رســانه ملی بهره برداری از فنــاوری تولید 
مجازی را گام مهمی در صرفه جویی تولیدات فاخر 
تلویزیونی دانســت و افزود: این ابرپروژه فرهنگی، 
نه تنها صدا و سیما بلکه زیرساخت صنعت تصویر 
کشــور را متحــول خواهد کرد. ضمــن اینکه این 
ســریال به منزله کارگاهی آموزشی در حوزه تولید 
مجازی به شــمار می رود و مســیر تولیدات فاخر 
و ویژه را همــوار خواهد کرد. رئیس رســانه ملی 
با اشــاره به آماده ســازی 2۰8 کانال تلویزیونی در 
انتخابات ۱۱ اسفند ســال گذشته مجلس شورای 
اســلامی عنوان کرد: اجرای این طــرح در کمتر 
از ســه ماه یکی از برگ های زرین ســند تحول در 
حوزه توســعه و فناوری رســانه بود. رسانه ملی با 
اصلاح قانــون انتخابات اجازه گرفــت در تبلیغات 
ورود کند که تا زمان محقق شدنش برای بسیاری 
از نماینــدگان مجلس پخش محتــوای انتخاباتی 

باورپذیر نبود. 
رئیس رسانه ملی ظرفیت علمی، دانش، خلاقیت و 
نوآوری در رســانه ملی را امر منحصر به فردی در 
کشــور عنوان کرد و گفت: افتخارات درخشانی که 
همکاران فنی در برهه های مختلف کســب کردند 
و چالش هایی که پشــت سرگذاشــتند مهمترین 
ظرفیت هایی بــود که تاثیرات خط ســبزی عمل 
کردن را به تصویر کشــید. وی با اشــاره به اظهار 
شــگفتی دبیر کل اتحادیه رادیــو و تلویزیون های 
آسیا-اقیانوسیه از توسعه فناوری صوت و تصویر در 
رسانه ملی گفت: احمد ندیم در بازدید از راه اندازی 
کانالهــای انتخاباتی از جملــه ۱6 کانال انتخاباتی 
در صداوســیمای مرکز اصفهان، آن را باورنکردنی 
دانست و توسعه زیرساخت های ما را تحسین کرد.

جبلی افزود: شما در انتخابات مجلس ثابت کردید 
ســرفصل خط ســبزی عمل کردن امکان پذیر و 
شــدنی اســت. برای این اقدام بلندپروازانه و خط 
سبزی که شــما در معاونت فنی رقم زدید، صدا و 

سیما جایزه ABU ۱۴۰۴را کسب کرد.
رئیس رســانه ملی یادآور شــد: زمانی که اتفاقات 
تلخ شــهادت رئیس جمهور مردمی رخ داد و بعد، 
انتخابات ریاســت جمهوری را در پیش داشتیم، در 
فاصله 2۰ و چند روز، ســازمان توانست سخت ترین 
عملیات انتخاب ریاســت جمهــوری را برگزار کند، 
انتخاباتی که پس از انقلاب بــی نظیر بود، چرا که 
همراه بــا مناظره به دور دوم رفــت. وی ادامه داد: 
انتخابات ۱۴۰3 به عنوان یکی از حساس ترین دوره 
هــای انتخابات به دور دوم رفــت و در کمتر از یک 
ماه با کار جهادی اقدامات موثری در زیرســاخت ها 
انجام شد. جبلی تأمین امنیت سایبری را کار بزرگی 
توصیــف کرد و گفت: ما شــاهد ایــن کار بزرگ با 
همکاری حوزه صیانت و معاونت توســعه و فناوری 
بودیم، وی افــزود: یکی از کارهای بزرگ و خدمات 
درخشان معاونت توسعه و فناوری، اقدامات پدافند 
غیرعاملی در عملیات صادق یک و دو بود و سازمان 
خود را در موقعیت های این چنینی آماده کرده است.

 HD رئیس رسانه ملی خاطرنشان کرد: سال آینده
سازی تمام شبکه های اســتانی انجام می شود، این 
حق بزرگی اســت که مخاطبــان انبوه و مردم ما بر 
گردن رسانه ملی دارند، حق مردم است که بهترین 
تصاویر را در استان ها داشته باشند و این اقدام قدرت 
مدیریت پخش را بیشتر می کند. وی با اشاره به لزوم 
توجه به حوزه هــوش مصنوعی در همه جنبه های 
رســانه اظهار کرد: در حوزه هوش مصنوعی نباید از 
رقبای داخلی عقب بمانیــم. حوزه هوش مصنوعی 
اکنــون از فضــای تخصصی نخبگانی خارج شــده 
به کارکردهــای عمومی رسیده اســت.جبلی اظهار 
امیدواری کرد که بــه عنوان بزرگترین تولیدکننده 
محتوای تصویر در کشور در این زمینه موثر باشیم.

رئیس رســانه ملــی در پایان یادآور شــد: جایگاه 
ســازمان صداوسیما در مقام یکی از اعضای کمیته 
هوش مصنوعی در کشور ایجاب می کند که در این 

حوزه ارتقا پیدا کنیم.

سریالی امنیتی در راه تلویزیون
مجموعــه تلویزیونــی »الگوریتم« بــه کارگردانی 
بیــژن میرباقری و با داســتانی امنیتی و حادثه ای 

از نویسنده »گاندو« در حال تصویربرداری است.
این روزها مرکز سیمافیلم سریال هایی را در ژانرهای 
مختلف در دستور کار دارد؛ از طنزهایی مثل پایتخت 
جدیــد تا »بادار« بــا بازنمایــی ظرفیت های بومی 
سیستان و بلوچستان و چه »لبخند پشت خاکریز« 
علی شــاه حاتمی و اثر جدید بیــژن میرباقری که 
»الگوریتم« را جلوی دوربین دارد. »الگوریتم« با ژانر 
حادثه ای و پلیسی محصول گروه تولیدات حادثه ای 
ســیمافیلم به نویســندگی آرش قادری داســتان 
همکاری نهاد های امنیتی بــا پلیس بر روی پرونده 

تأمین مالی گروه های تروریستی را بازگو می کند.

اخبــــار
علی کلانتری  جایزه اسکار، به عنوان یکی از معتبرترین 
و شناخته  شــده ترین جوایز سینمایی در جهان، همواره با 

انتقادات و بحث های فراوانی همراه بوده است. 
در ســال های اخیر، این انتقادات به ویژه به سمت سیاسی 
شــدن این جوایز و تأثیر آن بر انتخاب نامزدها و برندگان 
افزایش یافته است. بســیاری از منتقدان بر این باورند که 
جوایز اســکار به تدریج از معیارهای هنری فاصله گرفته و 
بیشتر تحت تأثیر مســائل سیاسی و اجتماعی قرار گرفته  
اســت. این روند می تواند عواقب منفی برای صنعت سینما 

به همراه داشته باشد.
یکــی از نمونه های بارز ایــن تغییر رویکــرد، فیلم »دانه 
انجیر معابد« ساخته محمد رســول اف است. این فیلم به 
رغم اینکه با نام آلمان به اســکار معرفی شده، موضوعاتی 
سیاســی و اجتماعی را در بستر تاریخ معاصر ایران روایت 
می کند. این انتخاب نشان  دهنده آن است که جوایز اسکار 
دیگر تنها بر اســاس ارزش های هنری و سینمایی قضاوت 
نمی شود، بلکه محتوای سیاسی نیز نقش مهمی در فرآیند 
انتخاب ها ایفا می کند. در واقع، اســکار به نوعی به ابزاری 

برای بیان مواضع سیاسی و اجتماعی تبدیل شده است.
این تغییر در رویکرد انتخاب آثــار، می تواند تبعات منفی 
برای سینما داشــته باشــد. وقتی که جوایز به فیلم هایی 
تعلق می گیرد که بیشتر بر اساس پیام سیاسی شان ارزیابی 
می شــود، ممکن اســت آثار هنری و خلاقانه ای که فاقد 
محتوای سیاســی است، به حاشــیه رانده شود. این امر نه 
تنها باعث کاهش تنوع در ســینما می شود، بلکه می تواند 
انگیــزه برای تولید آثار جدید و نوآورانه را نیز کاهش دهد. 
سینما به عنوان یک هنر باید فضایی برای بیان خلاقیت و 
ایده های نو فراهم کند و اگر جوایز اسکار به سمت انتخاب 
فیلم های سیاســی حرکت کند، ممکن است آثار هنری و 

خلاقانه با بی توجهی روبرو شود.
علاوه بر این، سیاسی شدن جوایز اسکار می تواند به ایجاد 
فضایی منفی برای ســینماگران منجر شــود. سینماگران 
ممکن است تحت فشار قرار گیرند تا آثار خود را به گونه ای 
تولید کنند که با مسائل روز و موضوعات سیاسی همخوانی 

داشــته باشد. این فشــار می تواند به کاهش کیفیت آثار و 
تضعیف خلاقیت در صنعت ســینما منجر شــود. در واقع، 
سینماگران ممکن است احساس کنند که برای جلب توجه 
داوران و کســب جوایز، باید بیشتر بر روی مسائل سیاسی 

تمرکز کنند تا اینکه بر خلاقیت و نوآوری خود.
به عنوان مثال، در سال های اخیر، شاهد بوده ایم که برخی 
از فیلم ها به دلیل محتوای سیاسی شــان مورد توجه قرار 
گرفته اند، که حتی از لحاظ هنری و سینمایی چندان قوی 
هم نبودند. این موضوع می تواند به نوعی نارضایتی در میان 
سینماگران و علاقه مندان به سینما ایجاد کند. بسیاری از 
فیلم هایی که از لحاظ هنری ارزشــمند است، ممکن است 
به دلیل تطابق نداشتن با معیارهای سیاسی روز، از نامزدی 

یا دریافت جایزه محروم شود.

این وضعیــت می تواند به انــزوای آثار هنــری و خلاقانه 
منجر شــود که واقعاً شایســته تقدیر است. ســینما باید 
فضایی برای بیان ایده ها و احساســات انســانی باشد و اگر 
جوایز اســکار به ســمت انتخاب فیلم های سیاسی حرکت 
کند، ممکن اســت در نهایت به انــزوای آثار هنری منجر 
شــود. این رونــد می توانــد تهدیدی برای آینده ســینما 
 باشــد و نیازمند بازنگــری جدی در معیارهــای انتخاب 

جوایز سینمایی است.
جایزه اســکار باید به عنوان یک جشنواره معتبر سینمایی 
باقی بماند که ارزش های هنــری و خلاقانه را مورد تقدیر 
قرار می دهد. اگرچه پرداختن به مسائل سیاسی و اجتماعی 
از اهمیت بالایی برخوردار است، اما نباید فراموش کرد که 
سینما به عنوان یک هنر باید فضایی برای بیان خلاقیت و 

ایده های نو فراهم کند.  باید تاکید کرد که سینما یک هنر 
پویا و متنوع است که باید بتواند تمامی ابعاد زندگی انسانی 
را بازتاب دهد. از عشــق و دوستی گرفته تا جنگ و صلح، 
تمامی این موضوعات باید در آثار ســینمایی نمایان شود. 
اما اگر جوایز اسکار فقط بر اساس محتوای سیاسی قضاوت 
شود، ممکن است بسیاری از داستان ها و تجربیات انسانی 

که در قالب سینما روایت می شود، نادیده گرفته شود.
در پایان، امیدواریم که جوایز اسکار بتواند به جایگاه واقعی 
خود بازگردد و ارزش های هنــری را در اولویت قرار دهد. 
این تنها راه حفظ روح سینما و ایجاد فضایی مناسب برای 
خلاقیت و نوآوری در صنعت سینماســت. اگرچه مســائل 
سیاسی مهم است، اما نباید فراموش کرد که هنر باید آزاد 

باشد تا بتواند بهترین خود را ارائه دهد.
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جزییاتی درباره آرای مردمی جشنواره فجر؛ 

 نسخه های متفاوت
 از یک فیلم ندهید!

دبیر چهل و ســومین جشــنواره فیلم فجر از فیلمسازان 
خواســت نســخه های متفاوت از فیلم خود ارائه ندهند و 

همان نسخه نهایی را تحویل دهند.
به گزارش روابط عمومی چهل و ســومین جشنواره فیلم 
فجر، نشســت منوچهر شاهســواری دبیر چهل و سومین 
جشــنواره فیلم فجر با صاحبان آثار حاضر در جشنواره با 
حضور رائد فریدزاده رئیس سازمان سینمایی روز پنجشنبه 

۴ بهمن در محل ستاد جشنواره برگزار شد.
در این نشست فریدزاده رئیس ســازمان سینمایی گفت: 
خوشــحالم تا چند روز دیگر شــاهد جشــنواره ملی فجر 
خواهیم بود. هنوز آثار جشنواره را ندیده ام ولی با چیزهایی 
کــه از همکارانم دریافت کرده ام، فکر می کنم شــاهد آثار 

خوبی در جشنواره باشیم.
وی ادامــه داد: ایــن که همه دوســتان قبــول کردند در 
چارچوب مشــخص قواعد، آثار را داوری کنیم امر مبارکی 
اســت. معمولا گاهی برخی از فیلمســازان تصور می کنند 
جفا و ناداوری شده ولی واقعیت این است که در دوره های 
گذشــته نیز این گونه نبوده و ممکن است با تغییر داوران 
نظرات متفاوت باشد. فکر می کنم بعد از ۴3 دوره جشنواره 
به بلوغی رســیده باشــد که همه قطعا قواعد آن را قبول 
داشته باشند. امیدوارم با حضور شما جشنواره خوبی پیش 

رو داشته باشیم.
در ادامه این نشســت، شاهســواری دبیر چهل و سومین 
جشــنواره فیلم فجر گفت: در روزهای آینده ماراتنی میان 
33 فیلم آغاز می شود که در این رقابت همه رفیق هستیم 
و امیدوارم این رقابت را به خوبی شــروع کرده و با همدلی 
طی کنیم. سینما سرزمین، زندگی، حرفه و حیثیت ماست 
و هر لکه ای به این حیثیت وارد شــود، جدا از اینکه به چه 
کسی وارد اســت، به حوزه زیســتی ما یعنی سینما وارد 
می شود. امیدوارم سال سینمایی خوبی را بعد از جشنواره 

آغاز کنیم.
وی با اشــاره به اینکه بلیت فروشی جشــنواره فیلم فجر 
از دهم بهمن آغاز می شــود، افزود: از شــما صاحبان آثار 
می خواهم که با دبیرخانه جشــنواره بابــت دریافت کپی 
فیلم هــا و DCP همکاری های لازم را انجــام دهید تا به 

موقع ارســال شــوند. حداقل 2 روز فرصت لازم است که 
همه فیلم ها و اقلام را در تمام ســایت های بلیت فروشــی 
بارگذاری کنیم. از آنجا که بســیاری از دوســتان بلیت ها 
را تکی نمی خرنــد، بدترین موضوع این اســت که بعد از 
خریــداری بلیت در ســالن نمایش حاضر شــوند و فیلم 
دیگری نمایش داده شــود، چرا که فیلــم اصلی به موقع 
نرســیده اســت. این بی حرمتی به مخاطب است و از شما 
تقاضا می کنم این امر را جدی بگیرید. شاهســواری ادامه 
داد: برای صیانت از حقوق صاحبان آثار، نسخه هایی را که 
در اختیــار هیئت انتخاب قــرار گرفته بود از بین بردیم تا 
جایی نمایش داده نشــود. از دوستان می خواهیم که برای 
رساندن نســخه نهایی عجله کنند چرا که از هر زمانی که 
بلیت فروشی آغاز شــود، اگر آن فیلم آماده نباشد، کانال 

فروش بلیت برای آن فیلم نیز حذف می شود.
دبیر جشــنواره افزود: همچنین همه تلاش ما این اســت 
که تا 8 بهمن فیلم شــناخت )کاتالوگ( آماده باشد تا روز 
افتتاحیه یک کاتالوگ مرتب و بدون اشتباه داشته باشیم. 
برای همین از شــما می خواهم عکس و پوستر فیلم را به 
دبیرخانه برســانید تا در کاتالوگ این دوره از جشنواره که 

یک سند تاریخی برای شماست منتشر شود.
شاهســواری در ادامه گفت: گاهی برخــی تهیه کنندگان 
دچار وسواس هایی می شوند و نسخه های متفاوتی از فیلم 
به ما می دهند، در حالی که ما نمی توانیم تشــخیص دهیم 
کدام نسخه اصلی است؛ از شما می خواهم این کار را نکنید 

و تنها نسخه نهایی خود را به ما بدهید.
وی افزود: همچنین تلاش شــده جدول آن بخشی که در 
زنجیره رســمی جشنواره در شهرســتان ها است با عدالت 
کامل تدوین شــود. درآمدهای آنها نیز توســط شــورای 
عالی تهیه کنندگان مدیریت و نظارت می شــود و در پایان 
جشــنواره درآمدهای حوزه شهرســتان ها به صاحبان آثار 
تقدیم می شود. پرداخت های جشنواره به صاحبان آثار نیز 
بر اســاس پروانه مالکیت یا نامه رسمی معاونت ارزشیابی 
سازمان سینمایی پرداخت می شود تا بعدها دچار مشکلات 

حقوقی در این ماجرا نشویم.
شاهسواری درباره اکران های فوق العاده جشنواره نیز بیان 
کرد: تمام تلاش ما بر این اســت کــه از اکران فوق العاده 
آثار به شکل غیرواقعی جلوگیری کنیم. تعداد نمایش هایی 
که تعیین شــده است در ســالن های مردمی و تخصصی 
رسانه ها، منتقدان، سالن شهرداری و بانک ملی است و غیر 
از این محل ها هیچ ســانس فوق العاده ای برگزار نمی شود. 
گاهی برخی تهیه کنندگان با ارتباطاتی که دارند ســانس 

فــوق العاده برای فیلم خود برگزار می کنند تا فضای افکار 
عمومی را تحت تاثیر قــرار دهند. نباید آرای مردمی را با 

سانس های غیرواقعی مخدوش کنیم.
وی در ادامه گفت: امســال قرار اســت عمده ســالن های 
مردمی را تحت پوشــش گزارش های تصویری، عکاسی و 
رســانه ای قرار دهیم و همه تلاشمان این است که حضور 
مردم در سالن های مردمی را نیز در رسانه ها منعکس کنیم 
و بازتاب جشــنواره محدود به ســالن های رسانه ها نباشد. 
بــرای همین از صاحبان آثار می خواهیم که اگر به ســالن 
های مردمی مراجعه می کنند ما را هم با خبر کنند تا ثبت 

رسانه ای انجام دهیم و از این فرصت استفاده کنیم.
شاهســواری با بیــان اینکه حاضــر به شــنیدن تمامی 
انتقــادات همــکاران هســتند، افزود: از شــما می خواهم 
حرمــت همکارانمان را حفظ کنیم. گاهی در یک مصاحبه 
مطبوعاتی برخی از همکاران از جشــنواره و سینما گلایه 
دارند؛ از شــما می خواهم رفاقت را حفظ کنیم. پیش بینی 
ما این است که آثار رسیده به جشنواره با استقبال ویژه در 
سالن ها روبه رو خواهد شد. از شما می خواهیم این دورهمی 

سینمایی را تبدیل به خاطره خوش کنیم.
دبیر جشــنواره در ادامه گفت: امســال هیچ سالنی که از 
لحاظ فنی امکان کپی و تقلب داشــته باشــد در فهرست 
سینماهای جشــنواره قرار ندارد. بیشتر بر خود لابراتوارها 
تکیــه کرده ایم کــه مراکز چک فنی ما هســتند. بازبینی 
فنی فیلم ها نیز در ســالن عباس کیارستمی فارابی انجام 

می شود تا آثار بدون نقص نمایش داده شوند.
شاهســواری با اشاره به اســتفاده از عکس ها و پوسترهای 
فیلم هــا در بیلبوردهــای تبلیغاتی ســطح شــهر در ایام 
جشنواره فیلم فجر گفت: امســال امیدواریم بتوانیم بیش 
از 3۰۰ نقطه تهران را به آثار شما مزین کنیم. برای همین 
عکس و پوســتر باکیفیــت برای این ماجــرا می خواهیم. 
در نظــر داریم این اتفاق پیــش از افتتاحیه رقم بخورد و 
بیلبوردها را به آثار شــما مزین کنیم. از شــما می خواهم 
در ایــن خصوص نیز با دبیرخانه جشــنواره همکاری لازم 

را انجام دهید.
وی درباره آرای مردمی در چهل و ســومین جشنواره فیلم 
فجر گفت: جایزه ســیمرغ مردمی نیز امسال ذیل نظارت 
خانه ســینما انجام می شــود. این جایزه ســال ها در خانه 
سینما انجام شده است که امسال به روز شده و همه وجوه 

این جایزه را حفظ می کند.
شاهسواری همچنین درباره جزییات درآمد از نمایش تهران 
و شهرســتان ها، اظهار کرد: ۵۰ درصد درآمد نمایش های 

تهران و زنجیره های نمایشی مربوط به تهیه کنندگان است. 
سهم تهیه کنندگان از درآمد نمایش های شهرستان ها نیز 
یک عدد کلی است که دوستان باید تبدیل به جدول کنند 
تــا ببینیم به هر فیلم چقدر تعلق می گیرد. در نمایش های 
شهرســتان نیز هیچ ارگانی نمایش اختصاصی ندارد، مگر 
آنکه از پیش هزینه آن را بپردازد و آن هم قراردادی است 

که جزییات آن هنوز مشخص نیست.
دبیر جشــنواره دربــاره داوری آثار انیمیشــن نیز گفت: 
دوستان حوزه انیمشین تقاضا داشتند که داوری تخصصی 
نداشته باشند و این را می گویم طبق مقررات امکان اینکه 
انیمیشن ها را در بخش داوری اصلی قرار دهیم وجود دارد. 
امســال همان جایزه انیمیشــن را داریم که هیئت داوران 
اصلی آن را داوری خواهند کرد. البته در ســایر رشته های 
فنی مانند موسیقی، صدا و… می توانند رقابت کنند ولی در 

رشته های دیگر مانند کارگردانی نمی توانند رقابت کنند.
وی تاکید کرد؛ رفاقت و رقابت را همســان کنید؛ نگذارید 
به ســینمای ایران آسیب برسد که هر موقع آسیبی برسد 
من به اندازه خود فکر می کنم سهمی داشته ام. برخی از ما 
عمرمان را در ســینما گذاشته ایم و برخی در آغاز هستند. 

امیدواریم روزهای خوشی در پیش داشته باشیم.
در ادامه این نشست، علی آشــتیانی پور مدیر بخش فیلم 
برگزیده تماشــاگران چهل وسومین جشــنواره فیلم فجر 
دربــاره روند اخــذ رأی مردمی در این دوره از جشــنواره 
گفت: امســال بعد از چند سال دوباره آرای مردمی بررسی 
می شــود. در ایــن دوره به همــراه همکارانم در ســمفا 
و میلاد شــکرخواه مدیــر فناوری اطلاعــات، درباره این 
چند ســال که ســیمرغ مردمی باگ هایی داشت و مورد 
اعتراض قرار گرفته بود آســیب شناســی شــد و تصمیم 
 گرفته شــد برای مردم و فیلمســازان ســیمرغ مردمی را

احیا کنیم.
وی افــزود: از زمان آغاز بلیت فروشــی، کار آرای مردمی 
شــروع می شود و بخش هایی که شامل رأی گیری می شود 
با پایان هر روز آراء از تمام ســالن های سینماهای مردمی 
جمع آوری شده و در اختیار ستاد رأی گیری قرار می گیرد 
و بررســی می شود. آرای اخذ شده وارد سیستم رأی گیری 
می شــود و آخریــن گــزارش از میزان رأی یــک فیلم و 
جایگاه آن در میان دیگر آثار مشــخص می شود. همچنین 
بلیت هــای مربوط به صاحبــان آثار، ارگان هــا، نهادها و 
سهمیه سینماداران و ســانس های فوق العاده شامل آرای 
مردمی نمی شــوند و تنها بلیت هایی که فروخته می شوند 

در آرای مردمی به حساب می آیند.

یک پژوهشــگر موسیقی درباره جشــنواره موســیقی فجر می گوید: »جشنواره 
بین المللی موسیقی فجر رویداد مهمی است که نمی توان آن را نادیده گرفت. در 
واقع این جشنواره ویترینی از موسیقی ایران طی سال است که در ابعاد گوناگون 
به آن پرداخته می شــود. مهم برگزار شدن آن است و به عقیده من زمان آن فرا 

رسیده که در عرصه جهانی عرض اندام کند.«
به گزارش روابط عمومی چهلمین جشــنواره بین المللی موســیقی فجر، پیمان 
بزرگ نیا پژوهشگر موســیقی و عضو شورای انتخاب جشنواره بین المللی چهلم 
موســیقی فجر گفت: دغدغه من موســیقی نواحی ایران و اقوام ایرانی اســت و 
اعتقاد دارم این گونه موســیقی، همان موسیقی ملی ایران است و این دو از هم 
جدا نیستند. علت این اســت که موسیقی نواحی ایران، بخشی جدایی ناپذیر از 
فرهنگ کشــورمان اســت. اما طی این سال ها آنچنان که باید و شاید به ویژه در 
بخش اجرایی به آن بها داده نشده است. بنابراین باتوجه به ذائقه امروز موسیقایی 
کشــورمان، ضرورت دارد به موسیقی نواحی و اقوام ایرانی نگاه جدی تری صورت 
بگیرد و جشنواره بین المللی موســیقی فجر فرصت بسیار خوبی برای این اتفاق 

است.
پیمــان بزرگ نیا در ادامه صحبت های خود گفت: نکته دیگر اینکه دبیر، رئیس و 
مدیراجرایی این دوره از جشنواره دغدغه مند موسیقی نواحی هستند و بی تردید 
امســال و در دور چهلم این رویداد، شــاهد اتفاقات خوبی در موســیقی نواحی 
خواهیم بود. او در ادامه بیان کرد: تلاش من این اســت موســیقی نواحی ایران 
براســاس اصالت ها و سنت ها، بتواند تمامی اقشــار جامعه را به خود جذب کند. 
لازم به ذکر اســت موســیقی نواحی ایران ابتدا باید در منطقه ای که زایش این 
نغمه ها اســت، جریان ساز شــود. نکته دیگر اینکه خوشبختانه مردم علاقمند به 

موســیقی نواحی هستند و تجربه ای که طی این ســال ها داشته ام این است که 
این گونه موســیقی به خوبی دیده نشده و از سوی تولید کنندگان هم حمایتی 

صورت نگرفته است.
بزرگ نیا گفت: ایده  من این است در این دوره از جشنواره یک تعداد از هنرمندان 
و گروه هایــی که  تریبون و فضایی برای اجــرا ندارند، در این رویداد حضور پیدا 
کنند. کما اینکه در ســال های 9۵ و 96 هم تلاش کردیم این اتفاق شکل بگیرد 
و تعدادی از گروهای موسیقی اقوام ایران که مخاطب پسند هستند، حضور پیدا 
کردند و درکنار آنها از پیشکســوتان آن منطقه هم به عنوان یک اتفاق خوشایند 

دعوت به عمل آمد. ناگفته نماند پرداختن به جوان ها بسیار مهم است.
این پژوهشــگر موسیقی، فعالیت بانوان در حوزه موسیقی نواحی ایران را دغدغه 
خود برشــمرد و گفت: دیده شــدن بانوان فعال این حوزه دغدغه من است و با 
توجــه به انتخاب معاون هنری؛ خانم نادره رضایــی که دغدغه فعالیت بانوان را 
دارند این انتظار بیشتر شده  است و جالب اینکه به همین میزان انگیزه بانوان نیز 
بیشتر شده و علاقمندند در جشنواره شرکت کنند. با حضور بانوان با استعدادی 
که هم به اصالت ها می پردازند و هم تحصیل کرده موسیقی هستند اتفاقات بسیار 

خوبی رقم خواهد خورد.

او درباره تاثیرگذاری عنوان بین المللی در دیده شــدن هنرمندان موسیقی اقوام 
ایران بیان کرد: در دوره هایی که به عنوان مشــاور بخش موسیقی نواحی در این 
جشــنواره حضور داشتم، این اتفاق در حال شکل گیری بود و در دیده شدن این 
هنرمندان بســیار اثرگذار بود. جالب اینکه بسیاری از این گروه های موسیقی که 
در حال حاضر کنســرت دارند و مخاطبان بســیاری را به خود جذب کرده اند، از 
دل همین جشنواره بین المللی موسیقی فجر به روی صحنه آمده اند. امسال هم 
از گروه های موســیقی در بخش نواحی دعوت شده که در جذب مخاطب اثرگذار 
هستند و جای خوشــحالی اســت که دغدغه برگزارکنندگان این جشنواره هم 
همین اســت. به گفته بزرگ نیا، جشــنواره بین المللی موسیقی فجر برای ایران 
اســت و حس میهن دوستی و وفاق ملی اهالی موسیقی نواحی به ویژه در بخش 
بانوان و بخش های دیگر تسری پیدا کرده و مورد استقبال قرار گرفته و علاقمند 

به شرکت در این جشنواره هستند.
او گفت:  نکته پایانی اینکه صدا و ســیمای کشورمان آن طور که باید و شاید به 
موســیقی نواحی نمی پردازد بر این اســاس تنها ارگان یا رسانه ای که می تواند 
به این موضوع توجه ویژه ای داشــته باشــد وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی است 
و می توان در قالب جشــنواره موسیقی نواحی و موســیقی فجر انتظارات اهالی 

موسیقی نواحی را برطرف کند  و این حضور امیدی برای آینده خواهد بود.
چهلمین جشنواره بین المللی موسیقی فجر به دبیری رضا مهدوی، ریاست احمد 
صــدری و مدیریت اجرایــی محمدعلی مرآتی، به همــت معاونت هنری وزارت 
فرهنگ و ارشــاد اسلامی و با همکاری دفتر موســیقی ارشاد، انجمن موسیقی 
ایــران و بنیاد فرهنگی هنری رودکــی، از 23 تا 29 بهمن ماه ۱۴۰3 در تهران و 

استان های کشور برگزار می شود.

عضو شورای انتخاب جشنواره بین المللی چهلم موسیقی فجر:

زمان عرض اندام جشنواره موسیقی فجر 
در جهان فرا رسیده است

اسکارِ تمام سیاسیاسکارِ تمام سیاسی


